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Milí občania,

onedlho uplynie 5 rokov od môjho nástupu do 
Európskeho parlamentu, do ktorého ste ma zvo-
lili v roku 2014. Bolo to obdobie náročné, plné 
výziev a nastal čas na odpočet mojich aktivít. 
Vždy som v prvom rade dbal na záujmy slov-
enských občanov a ako uvidíte na nasledujúcich 
stránkach, ukázalo sa to pri každom mojom 
prejave, hlasovaní a práci na legislatívnych, či 
nelegislatívnych návrhoch.

Získal som mnoho poznatkov, nabral kopec 
skúseností a dospel k jednému záveru: Z Bruse-
lu sa Slovensku dá pomáhať, ale naše problémy 
vieme vyriešiť len doma.

Preto sa hneď po skončení môjho mandátu 
v europarlamente budem výlučne venovať par-
lamentným voľbám, ktoré sa uskutočnia prav- 
depodobne vo februári budúceho roku. Spolu 
s mojimi kolegami sme pripravení prevziať zod-
povednosť za našu krajinu.

Dôležitou témou však pre nás ostáva aj zápas 
o dôstojné miesto Slovenska v Európe. V marci 
2017 Sloboda a Solidarita ako jediná politická 
strana predstavila ucelený návrh reformy Eu-
rópskej únie s názvom „Manifest slovenského 
eurorealizmu“. Toto reformné dielo je podnetom 
na verejnú diskusiu, ako aj opisom nášho ideá-

lu fungovania EÚ. Nosnou myšlienkou je, aby 
sa Únia sústredila iba na oblasti s najvyššou 
pridanou hodnotou pre občanov a ponechala 
suverenitu členským štátom rozhodovať sa v 
tých ostatných.

Jednotný trh, odstránenie vnútorných hraníc 
a aj spoločná mena sú veci, ktoré zlepšili oby-
vateľom život. Bohužiaľ, EÚ pri dlhovej či mi-
gračnej kríze porušuje vlastné pravidlá. Slov-
ensko preto musí byť aktívnejšie, a to nielen 
kritizovať, ale aj navrhovať riešenia a pod-
necovať diskusie. Až pri vykonávaní mandátu 
som si naplno uvedomil, ako vyjednávania 
v parlamente ovplyvňujú náš každodenný 
život a aké dôležité je mať v európskych in-
štitúciách zástupcov, ktorí majú triezvy názor 
a neboja sa ho vysloviť.

Onedlho, v sobotu 25. mája budete opäť voliť 
svojich zástupcov do Európskeho parlamen-
tu. Ja som sa rozhodol plne venovať parla-
mentným voľbám 2020 a do europarlamentu 
už nekandidujem. Dúfam však, že nasledu-
júce informácie povzbudia váš záujem o účasť 
v eurovoľbách.

Veľké výzvy nás ešte len čakajú, doma a aj 
v Bruseli.

S európskymi skúsenosťami naplno za Slovensko
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Podania na Európsky úrad pre boj proti podvodom (OLAF) vo veci eurofondovej korupcie boli
jednou z mojich hlavných aktivít

Boj proti korupcii v eurofondoch 

Korupcii som sa venoval stále aj na domácej scéne

Fakty o Európskom
parlamente

a ani nevedel kontrolórom predložiť vyfakturované 
a zaplatené knižky k projektu. Vyšetrovateľ Prezídia 
PZ – NAKA v máji 2017 rozhodol o začatí trestného 
stíhania pre zločin poškodzovania finančných zá-
ujmov EÚ v súbehu s obzvlášť závažným zločinom 
subvenčného podvodu. 

Opätovne som posielal žiadosti o prešetrenie 
na Komisiu alebo OLAF, týkajúce sa Spoločnej 
poľnohospodárskej politiky – podnety na pre- 
šetrenie možnej korupcie v agrodotáciách či nehos-

kov EÚ. V 9 prípadoch začal OLAF vyšetrovanie. 
V 3 prípadoch bolo vyšetrovanie ukončené 
a výsledkom bolo zistenie zneužitia prostriedkov 

Posledný viditeľný výsledok bolo zrušenie projek-
tu Celoživotného vzdelávania ako nástroja up-
latniteľnosti (CVANU) z dielne Ministerstva škol-
stva. Na základe podnetu občana som sa začal 
na tento projekt pýtať prostredníctvom infozáko-
na už vo februári 2015 a po prešetrení tohto pro-
jektu OLAFom zrušila ministerska Lubyová jednu 
priamo riadenú organizáciu Ministerstva škol-
stva - Národný ústav celoživotného vzdeláva-
nia. Podľa dostupných informácií sa napríklad 
nenašli publikácie, ktoré si ústav objednal 

Prvý podnet som podal 2. mája 2014, pričom 
k dnešnému dňu som OLAF upozornil na celko-
vo 20 prípadov možného zneužitia prostried-

Kauza daňového systému IBM - opakovane 
som žiadal o preskúmanie skutočností súvisia- 
cich s prípravou daňového informačného systému 
pre SR, obrátil som sa na viceprezidentku IBM a 
Federálne ministerstvo spravodlivosti USA. Existuje 
podozrenie, že Slovenská republika zadávala IBM 
zákazky pre to, aby mohli niektoré osoby následne 
vyberať vopred vybraných subdodávateľov. Výsled-
ky vyšetrovania nám odmietli poskytnúť.

Na základe komunikácie s občanmi som podal via-
ceré žiadosti o preverenie zákonnosti postupov pri 
verejných obstarávaniach, ako napríklad vo veci 
opravy a údržby hydrantov a prenosných hasiacich 
prístrojov obstarávaných jednou zo slovenských 
univerzít, výber zmluvného partnera na vylepšenie 

IT systému pre Centrálny depozitár cenných papierov 
SR, kontrolu použitého postupu pri zadávaní zákazky 
po uzavretí zmluvy na zníženie energetickej náročnosti 
jednej výrobnej haly financovanej z operačného pro-
gramu Konkurencieschopnosť a hospodársky rast.

Na základe podnetu občanov som sa venoval 
otázke opodstatnenosti financovania výstavby 
stavieb súvisiacich s modernizáciou železnice v Lip-
tovskom Mikuláši. V tomto prípade sa mesto Lip-
tovský Mikuláš snažilo pretlačiť financovanie vlast-
ných projektov z európskych zdrojov, čo ale môže 
vyústiť až k nepreplateniu týchto projektov, pričom 
v konečnom dôsledku sa výstavba uhradí z peňazí slo-
venského daňovníka.

• 751 poslancov, po brexite počet klesne na 705

• 13 poslancov za Slovensko, po brexite 14 mandátov

• najviac poslancov má Nemecko (96), najmenej 

Cyprus, Estónsko, Luxembursko, Malta (6)

• 3 sídla: Štrasburg, Brusel, Luxemburg

• EP priamo volený občanmi od 1979, 

8. volebné obdobie

• zastúpených 212 národných politických strán

• 8 európskych politických skupín

• 20 výborov, 2 podvýbory, 44 delegácií s tretími 

krajinami

podárnych projektov z EÚ fondov. Na prešetrenie 
som tiež spracoval podnet komisárovi Güntherovi 
Oettingerovi na základe odhalení zavraždeného 
slovenského novinára Jána Kuciaka.

EÚ a boli vyvodené odpovedajúce dôsledky. V 3 
prípadoch ešte vyšetrovanie prebieha. 
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             pozmeňovacích 
návrhov k legislatívnym a nelegis-

latívnym návrhom

                 -krát som vystúpil v pléne 
Európskeho parlamentu

-krát som prispel k vytvoreniu 
legislatívnych návrhov ako člen 

Výboru pre vnútorný trh a ochranu 
spotrebiteľa

Čo konkrétne som urobil pre Slovensko?
Okrem pravidelných hlasovaní som vždy aktívne reagoval na každý podnet od občanov. Na rozdiel od niekedy abstraktne pôsobiacich 
hlasovaní by som tak rád zhodnotil svoje aktivity, ktoré boli priamym následkom vašich upozornení a stanovísk, alebo bola výsledkom 

konkrétna a adresná pomoc na národnej či európskej úrovni. 

Vaše žiadosti o pomoc sa väčšinou týkali zlyhania slovenských štátnych inštitúcií, výkladu práva EÚ, porušenia právnych predpisov EÚ zo 
strany Slovenskej republiky či nahlasovania korupcie v eurofondoch, alebo naopak možností financovania vašich projektov z eurofondov. 

1. Konkrétny podnet od občana - 
otázka k právnym predpisom EÚ, 

nahlásenie nekalých praktík, 
podozrenia z korupcie atď.

3. Obraciam sa na Komisiu alebo Radu 
podávaním ústnych alebo písomných 

parlamentných otázok. Podávam 
písomné podnety priamo komisárom 
a európskym alebo iným inštitúciám.

Počas môjho pôsobenia 
v EP som podal

190
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22

104

1264
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písomných otázok

návrhy uznesení,          písomné
vyhlásenia

otázok na Európsku centrálnu banku

  otázky na ústne zodpovedanie 
Komisiou v rámci plenárneho zhro-

maždenia (podmienkou je minimálne 
40 podpísaných europoslancov)

 podania priamo Komisii, konkrétne 
eurokomisárovi pre rozpočet Gün- 

therovi Oettingerovi 

 V roku 2015 som podal návrh na zníženie neúmernej administratívnej záťaže pre 
mikropodniky na základe podnetu jedného z občanov, a tiež návrh aktu Únie na zmenu  
smernice o DPH, a to na zavedenie výnimky z platenia DPH z poskytovania vybraných 
elektronických služieb, pokiaľ ich celková hodnota neprekročí v tom istom kalendárnom 
roku sumu 100 000 EUR. Verím, že aj vďaka tejto aktivite bola v decembri 2017 revido-
vaná smernica o DPH, ktorá zaviedla výnimku na úrovni 10 000 EUR.

 Podpora legálnych držiteľov zbraní: Podával som veľa pripomienok k revízii 
smernice o strelných zbraniach, ktorá v mene boja proti terorizmu nezmyselne obmedzi-
la legálnych a slušných držiteľov zbraní, napríklad na športové aktivity. Podarilo sa nám 
vybojovať, že zákazy sa nedotknú zbraní, ktoré už boli v zákonnej držbe do 13. 06. 2017. 
Ich majitelia tak nemuseli riešiť náhlu nelegálnosť svojho majetku.

 Nariadenie na ochranu osobných údajov (GDPR) - poskytovania informácií: 
Napriek obavám občanov z tohto nariadenia, neposkytovala Slovenská republika tak-
mer žiadne potrebné informácie pre verejnosť, z toho dôvodu som inicioval komunikáciu 
s Komisiou a viacerými slovenskými organizáciami a spoločnosťami s cieľom informovať 
ich o správnej implementácii. Po nevydarenej implementácii nariadenia som kontaktoval 
Úrad pre ochranu osobných údajov SR a zisťoval som, ako veľmi GDPR ovplyvní v SR opa-
kované použitie otvorených dát a čo by umožnilo použitie týchto dát v najširšom možnom 
rozsahu.

 Rokovania o podobe zmluvy o voľnom obchode s Kanadou (tzv. CETA): V roko-
vaniach k CETA sa Slovenská republika dopustila niekoľkých zjavných a školáckych chýb, 
napríklad uvedením odkazu na v čase podpisu 8 rokov neexistujúci zákon o geologických 
prácach pri uvedení jednej z výhrad SR k CETA, ktorá sa týka ťažby a geologických prác. 
Zodpovedné slovenské orgány, vrátane slovenskej diplomacie, ani po upozornení na chy-
by pochybenie nepriznali. Náprava v súčasnosti možná nie je a na chybu som upozornil aj 
Európsku komisiu.

 Neskorá transpozícia smernice o balíkoch cestovných služieb - napriek media- 
lizovaným informáciám, že máme od leta 2018 viac práv pri cestovaní, Slovenská repub-
lika meškala s transpozíciou 6 mesiacov. Slovenskí spotrebitelia tak boli poškodení slov-
enskou nedochvíľnosťou. O tejto skutočnosti som Komisiu informoval písomne. Vysvetle-
nie o tom, že našim občanom vznikli súvisiace práva ešte pred neskorým prijatím nového 
zákona som informoval prostredníctvom slovenských médií. 

 Návrh smernice o autorských právach na digitálnom jednotnom trhu v roku 
2016 predložila Komisia a zavádzala právnu úpravu, aby bol článok i jeho časť - napríklad 
úryvok, považovaný za dielo a za nelegálne zverejnenie diela bol zodpovedný nielen 
používateľ, ale aj uživateľská platforma. S cieľom prediskutovať tento návrh som v sep-
tembri 2018 zorganizoval na túto tému odbornú diskusiu, aby sa tento prístup opätovne 
prehodnotil. Proti návrhu som opakovane hlasoval a apeloval aj na svojich kolegov. 
O finálnej podobe smernice sa ešte len bude hlasovať.

Vedeli ste, že... 

2. Preskúmane a komunikácia s rele-
vantnými EÚ a slovenskými inš- 

titúciami  v snahe získať čo najviac 
informácií. 

Slovensko už tretí rok v boji proti korupcii stagnuje. Podľa najcitovanejšieho svetového rebríčka vnímania korupcie od Transparency International skončilo 
v minulom roku na 54. mieste, rovnako ako rok predtým. Ak stagnácia Slovenska bude pokračovať ako v posledných troch rokoch, a naopak Rumunsko, Grécko 
i Taliansko sa budú doterajším tempom zlepšovať, Slovensko sa do roku 2020 ocitne medzi štyrmi najskorumpovanejšími krajinami EÚ. Polovica obyvateľov  
Slovenska je navyše presvedčená, že miera korupcie v krajine za posledných päť rokov narástla. Ukázal prieskum agentúry Focus v decembri 2018.
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Z mojich viac ako 100 vystúpení v Európskom parlamente vyberám:

Schengen bez lepšej ochrany vonkajších hraníc neprežije - 03. 07. 2018
 
Vieme, že nemecká vláda chce kontrolovať po troch rokoch mimoriadne nedbanlivých krokov migrantov, ktorí prichádzajú do 
Nemecka. Po obrovskej škode spôsobenej rozhodnutím pani Angely Merkelovej nechať všetkých migrantov, ktorí prejdú, je toto 
rozhodnutie presvedčivé a logické. Reakcia Rakúska prichádza okamžite - kontrolované budú aj rakúske hranice, a týmto teda 
schengenský systém prestane fungovať. Ak sa niektorým migrantom odoprie vstup, musia byť kontrolovaní všetci migranti. 
Strácame teda jednu z najväčších výhod EÚ, pretože EÚ dlho nezabezpečila, aby sa dodržiavali platné zmluvy a pravidlá.

Základný problém EÚ je nedodržiavanie pravidiel - 24. 10. 2018

Základným problémom Európskej únie je nedodržiavanie pravidiel a dohôd - Schengen, Dublin, Maastricht, Lisabon... Prakticky 
každá jedna zmluva bola významným spôsobom porušená. Pripomínam článok 125 Lisabonskej zmluvy, podľa ktorého každá 
krajina ručí za svoje záväzky sama – v prípade Grécka to neplatilo. Článok 123 Lisabonskej zmluvy, podľa ktorého Európska cen-
trálna banka nesmie vykupovať verejný dlh a medzičasom tak spravila za nepredstaviteľných 2500 miliárd eur. Pri nedodržia-
vaní pravidiel je obľúbeným riešením vymýšľať nové pravidlá, u ktorých Komisia rovnako nedbá na ich dodržiavanie. Pravidlá 
Paktu stability a rastu boli celkovo porušené vyše 150-krát a pán Jean-Claude Juncker a jeho predchodca pán José Manuel 
Barroso nepristúpili k sankciám. To sa mu teraz vracia ako bumerang. Z Talianska prišiel návrh rozpočtu, ktorý je pre ostatné 
členské krajiny čistou provokáciou. Samozrejme, že správanie Talianska je výsmechom všetkým ostatným členským krajinám. 
Preto apelujem v prvom rade: Dodržiavajte, prosím vás, pravidlá, až potom vymýšľajte nové.

Najabsurdnejší návrh v histórii Komisie - Pokuta za neodobratého migranta - 12. 05. 2016

Návrh udeliť pokutu 250 000 eur za každého neodobratého migranta s prehľadom vyhráva cenu o najabsurdnejší návrh v histó-
rii Komisie. Možno si však Komisia povedala, že ešte stále dostatočne neznechutila občanom myšlienku o spoločnej Európe. 
Za občanov Slovenska a ďalších východoeurópskych krajín každopádne vravím, že akékoľvek pokuty za neprijatie utečencov 
a prerozdeľovanie migrantov po Európe plne ignorujú ich vôľu. Pre riešenie migračnej krízy je dôležité chrániť hranice a nie 
predkladať absurdné návrhy.

Socialistické opatrenia trhu práce škodia a nepomáhajú - 14. 09. 2016

Konkurencieschopnosť a sloboda v podnikaní vytvoria dostatok pracovných miest. Žiaľ, navrhované opatrenia, aj tie proti so-
ciálnemu dumpingu, spôsobujú presný opak. Počet pracovných miest v Európe klesá. Sústavne sa sťažujeme, že firmy zneužívajú 
svojich zamestnancov, zároveň však neustále vymýšľame nové a nové regulácie a záťaže... Rovnaká práca na rovnakom mieste 
je nefunkčný socialistický nezmysel. Jediné, čo pomôže, je zásadné zlepšenie podnikateľského prostredia. Vtedy vzniknú nové 
pracovné miesta, a to je najlepšia sociálna ochrana zamestnancov.

Zahraniční prepravcovia a „solidarita” členských štátov EÚ - 31. 05. 2017

V posledných mesiacoch sme svedkami, ako viaceré členské štáty napriek veľkým rečiam o solidarite a jednotnej Európe bránia 
východoeurópskym dopravcom neférovými spôsobmi vstupovať na ich trh. Ide napríklad o minimálnu mzdu, ktorú zaviedlo 
Nemecko a Francúzsko a vyplácané diéty nesmú byť jej súčasťou. Pripomínam, že napríklad Slovensko otvorilo svoje trhy, keď 
išlo o trh s potravinami, s pôdou, privatizácia strategických podnikov. Naopak, západné krajiny uzatvárajú svoje trhy, robia 
to rôznymi netarifnými opatreniami, vymýšľajú si prekážky, administratívne bariéry a sťažujú východoeurópskym dopravcom 
vstup na ich trhy. Pokladám to za veľmi neférové a Európska komisia mala dávno konať.

Test proporcionality bude predchádzať neúmerným reguláciám - 13. 06. 2018

Som rád, že sa snažíme odstraňovať prekážky a nie ich vytvárať. A táto smernica je jedna z mála, ktorá naozaj má potenciál 
znížiť počet regulácií. Test proporcionality sa snaží o odstránenie pretrvávajúcich bariér na jednotnom trhu. Dnes musia tí, ktorí 
chcú ponúkať odborné služby alebo zamestnať sa v inom členskom štáte čeliť značnému počtu regulačných prekážok. Situácia 
je o to horšia v povolaniach, kde je potrebné preukázať odbornú kvalifikáciu a 28 členských štátov má svoje vlastné pravidlá, 
ako by táto kvalifikácia mala vyzerať. Záujemcov o tieto profesie potom čaká pomalý a byrokratický proces tzv. vzájomného 
uznávania kvalifikácie. Z toho dôvodu považujem Test proporcionality za správny, pretože jeho cieľom je predchádzať nad-
merným profesijným reguláciám ešte skôr, ako ich štáty prijmú.

Plenárne zasadnutie v Štrasburgu, 
europarlament, 21. 10. 2014

Nájdite si video 
z prejavov 
v mobilnej 

aplikácii na číta-
nie QR kódov



5Za najdôležitejšie z mojich vyše 8000 hlasovaní považujem: 

Uznesenie na riešenie migračnej krízy 
(9. 9. 2015)

Návrh som nepodporil, pretože vyzýva na 
zavedenie kvót na povinné prerozdelenie 
migrantov medzi členské krajiny EÚ, ktoré 
odmietam. Tento návrh podporuje porušo-
vanie platných pravidiel o ochrane hraníc 
a navyše len vedie k tvorbe ďalších nových 
problémov, pričom situáciu nerieši. 

Nariadenie o ochrane osobných údajov
GDPR (14. 4. 2016)

Nariadenie má rovnaký meter na požia-
davky pre internetových gigantov ako na 
malé internetové e-shopy. To sa týka aj 
vysokých pokút. Pre malé a stredné podniky 
vytvára toto nariadenie neprimeranú admi- 
nistratívnu záťaž, ktorá môže byť vymáhaná 
selektívnymi likvidačnými pokutami.

Obchodná dohoda EÚ-Kanada (CETA)
(15. 2. 2017)

CETA je obchodná dohoda, ktorá prehlbuje 
medzinárodný obchod. Obchodné väzby 
považujem za základ mierového spolužitia 
a rozvíjania vzťahov medzi krajinami.

Kontrola získavania a vlastnenia zbraní
(14. 3. 2017) 

Komisia si zjavne myslí, že terorista, keď 
chce spáchať nejaký útok, tak si najprv vy-
baví zbrojný pas a potom si legálne obstará 
zbraň. To je, samozrejme, naivné a podľa 
tejto myšlienky by bolo treba zakázať aj 
nákladné automobily, sekery, mačety, lebo 
teroristi aj týmito nástrojmi páchajú svo-
je teroristické útoky. Obmedzovať legálne 
zbrane preto, lebo teroristi páchajú útoky 
nelegálnymi zbraňami, je pomýlené a slúži 
akurát na to, aby Komisia ešte viac vytáčala 
obyvateľov Európy. Návrh som preto nepod-
poril.

Pozícia k reforme Dublinského nariadenia 
- azylový systém (16. 11. 2017) 

Návrh, ktorý požadoval zavedenie fixného 
mechanizmu prerozdeľovania migrantov 
medzi členské krajiny považujem za absurd-
ný, pretože nerieši problém masovej migrá-

cie, iba prerozdeľuje bremeno medzi členské 
štáty a tým ich dokonca k migrácii nepriamo 
motivuje.

Koniec obmedzovaniu zákazníkov
pri nákupoch cez internet + prenos
online služieb (6. 2. 2018)

Geografické blokovanie doteraz obmedzova-
lo užívateľov pri využívaní online služieb 
v iných členských štátoch a pri nakupovaní 
v zahraničných e-shopoch. Nové pravidlá ot-
voria aj slovenským zákazníkom úplne nové 
možnosti.

Európski obchodníci budú musieť umožniť 
prístup k svojim tovarom a službám zákazní-
kom z celej EÚ. Vďaka nariadeniu o prenose 
online služieb budete tiež mať k svojim pred-
plateným filmom, seriálom a hrám online 
prístup aj v zahraničí.

Ochrana investigatívnych novinárov: 
Prípad Jána Kuciaka a Martiny Kušnírovej 
(19. 4. 2018)  

Uznesenie považujem za pravdivú vizit-
ku Ficových vlád. Podporujem zapojenie 
európskych agentúr OLAF a Europol do 
vyšetrovania, keďže sled udalostí odkryl 
agrodotačné škandály a tunelovanie eu-
rópskych peňazí na Slovensku.

Vyňatie medzinárodnej dopravy spod 
pôsobnosti smernice o vysielaní pra-
covníkov (29. 5. 2018)

Hlasoval som za liberalizáciu medzinárod-
nej dopravy, nakoľko v opačnom prípade 
hrozilo, že slovenskí dopravcovia by museli 
prispôsobovať podmienky zamestnávania 
vždy členskému štátu, v ktorom sa práve ich 
vodiči nachádzajú. Mesačne by sa to mohlo 
vyšplhať aj na viac ako 20 rôznych podmie-
nok, ktoré by museli spĺňať pod hrozbou 
veľkých pokút. Návrh nakoniec neprešiel iba 
o dva hlasy.

Emisné štandardy pre osobné
automobily (3. 10. 2018) 

Kameňom úrazu boli emisné ciele na rok 
2030 pre osobné autá a ľahké úžitkové 
vozidlá, ktoré výbor Európskeho parlamentu 

Hlasoval som protiHlasoval som za

navrhol stanoviť výrazne nad rámec pôvod-
neho návrhu Komisie, t. j. z 30 % až na 40 % 
zníženie cieľových hodnôt špecifických emi-
sií, čo môže mať negatívne dôsledky aj pre 
slovenský automobilový priemysel a ponuku 
pre spotrebiteľov.

Práva a povinnosti cestujúcich
v železničnej preprave (15. 11. 2018)
   
Návrh rozširuje možnosti jednoduchšieho 
kupovania železničných cestovných lístkov 
v celej EÚ, keďže zakazuje štátnym pre-
pravcom obštrukcie pri predaji kombino-
vaných lístkov s ich konkurentmi zo súkrom-
ného sektora. Tento postoj som presadzoval 
aj ako tieňový spravodajca návrhu, návrh 
som preto podporil.  

Návrh rozpočtu Európskej únie na roz-
počtový rok 2019 (24. 10. 2018)
   
V dôsledku hlasovania vo výbore pre roz-
počet došlo k navýšeniu návrhu všeo-
becného rozpočtu Európskej únie oproti 
návrhu Komisie o 720 mil. eur. Schválené 
pozmeňujúce návrhy ponechávajú malý 
manévrovací priestor na zvládnutie nepred-
vídateľných udalostí v roku 2019. Keďže som 
toho názoru, že rozpočet mohol byť menší aj 
pri zohľadnení priorít ako migrácia a zabez-
pečenie hraníc, hlasoval som proti návrhu 
rozpočtu EÚ na budúci rok. 

Smernica o autorských právach v digitál-
nom prostredí (12. 9. 2018)

V tejto súvislosti som od občanov ob-
držal desiatky kritických mailov a stojím 
pevne na strane zástancov slobody prejavu 
na internete. Vedľajším negatívnym efek-
tom navrhovanej smernice totiž môže byť, 
že bežné aktivity občanov na sociálnych 
sieťach, ako zdieľanie článkov a obrázkov, 
budú často vyhodnotené ako porušovanie 
autorských práv. Krajnou možnosťou je 
dokonca zavedenie filtrov na obsah, ktorý 
užívatelia na sociálne siete nahrávajú.

Plenárne zasadnutie v Štrasburgu, 
europarlament, 11. 05. 2016
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Presadzovanie slovenských záujmov v Európskom parlamente

Slovenskí dopravcovia sa okrem vnútroštát-
nej dopravy orientujú najmä na bilaterálnu 
medzinárodnú dopravu, pričom zamestnáva-
jú tisíce ľudí a vytvárajú nezanedbateľnú časť 
HDP. Ich podmienky na podnikanie sa však 
začali zhoršovať v nadväznosti na protekcio- 
nistické opatrenia, ktoré prijali Nemecko 
a následne aj Francúzsko a Rakúsko vo forme 
zákonov o minimálnej mzde. 

Na našich dopravcov uvalili dodatočné ad-
ministratívne bariéry a finančné náklady. 
V Rakúsku napríklad v minulosti rozdávali po-
kuty aj pri preprave pasažierov autobusom 
z Bratislavy do Viedne na letisko, ak vodičom 
nebola na ten úsek cesty vyplácaná rakús-
ka minimálna mzda. Práve právna neistota 
a náročnosť pravidiel vedie ešte aj dnes k veľ-
kým pokutám a dokonca aj k postihom šoférov 
zamestnaných v slovenských firmách. 

Tejto téme sa aktívne venujem od decem-
bra 2014, a to už v rámci legislatívneho 
procesu smernice o vysielaní pracovníkov. 
Európska komisia začala voči Nemecku a 
Francúzsku tzv. konania o porušení, ale v ich 
vymáhaní nepokračovala dosť rýchlo a vlastne 
nepokračuje dodnes. Následne Komisia navr-
hla riešenie pre vodičov medzinárodnej do-

pravy prostredníctvom tzv. Balíka mobility. 
Som súčasťou skupiny podobne zmýšľajúcich 
poslancov, ktorí sa snažia zachrániť jednotný 
trh pred protekcionizmom niektorých členských 
krajín. Pred posledným hlasovaním sme strávili 
mesiace presvedčovaním a kampaňou s cieľom 
informovať o tom, aké negatívne dôsledky by 
mala táto právna úprava na medzinárodnú 
dopravu. 

Na európskej pôde som komunikoval s via-
cerými poslancami Európskeho parlamentu 
a so zástupcami Európskej komisie, vystúpil 
som vo viacerých rozpravách na plenárnom 
zasadnutí 07. júla 2016, adresoval som viaceré 
písomné parlamentné otázky, či už ústnou ale-
bo písomnou formou. Ohrozenie slovenských 
firiem sme riešili aj so zástupcami Stáleho 
zastúpenia SR pri EÚ v Bruseli a ako poslanec 
Európskeho parlamentu som inicioval zaslanie 
niekoľkých listov eurokomisárke pre dopravu 
Violete Bulc.
 
Podarilo sa mi tiež vyzbierať ďalších 40 pod-
pisov od rôznych europoslancov, ktorí pod-
porili výzvu, aby Komisia objasnila, či je ap-
likácia zákona o minimálnej mzde porušením 
základného princípu o voľnom pohybe služieb. 
So žiadosťou sme sa obrátili aj na Spolkový fi-

nančný súd v Nemecku.

V rámci informačnej kampane som na túto 
tému zorganizoval na pôde Európskeho parla-
mentu v Štrasburgu podujatie pre europoslan-
cov za účasti najväčšej slovenskej dopravnej 
organizácie ČESMAD.

Pripravil som k týmto legislatívnym návrhom 
desiatky pozmeňujúcich návrhov, pričom niek-
toré získali aj podporu ostatných europoslan-
cov. 
 
Riešil som viacero otázok týkajúcich sa dopravy, 
ako napríklad neoprávnene vymáhané pokuty 
v cestnej oblasti, najmä z Talianska či Belgicka, 
dočasné EČV či oneskorenie s implementáciou 
dobíjania mýta prostredníctvom internetu 
na Slovensku.

V súčasnosti sa hlasovanie o Balíku mobili-
ty neustále odkladá. Predlžuje sa tak právna 
neistota a nevýhodné podmienky v zahraničí 
pre našich dopravcov. Aj začiatkom roku 2019 
som sa na základe viacerých podnetov obrátil 
na Komisiu z dôvodu vysokých diskriminačných 
pokút, ktoré dopravcom udeľujú. Komisia sa 
žiaľ rozhodla nekonať napriek urgenciám.

Podpora slovenských autodopravcov a ich zamestnancov

Bol som tieňovým spravodajcom správy Eu-
rópskeho parlamentu o riešení problematiky 
dvojakej kvality výrobkov. Usporiadal som preto 
v Bratislave k tejto téme okrúhly stôl za účasti 
zástupcov všetkých dotknutých strán, ako sú 
spotrebitelia, výrobcovia, Komisia a reťazce. 
Od marca 2018 som od ministerky G. Matečnej 
nedostal odpovede na otázky, ktoré z okrúhleho 
stola vyplynuli. V rámci Európskeho parlamen-
tu sme navrhli viaceré pozitívne zlepšenia, ako 
napríklad posilnenie vymáhania platnej legis-
latívy na národnej úrovni a jasná definícia „dvo-

jakej kvality“. Správu sme v pléne úspešne prijali 
19. júla 2018.

Za vynútiteľnosť smernice o nekalých obchod-
ných praktikách, kam patrí aj dvojaká kvalita, 
zodpovedajú členské štáty. Ako príslušný slo- 
venský orgán bola Komisii oznámená mi-
nimálne pred 6 rokmi Štátna veterinárna 
a potravinová správa. Na webovej stránke však 
ŠVPS uvádzala, že vymáhanie nekalých praktík 
v súvislosti s potravinami spadá do kompeten-
cie Slovenskej obchodnej inšpekcie a tá na svo-

jej webovej stránke vyslovene uvádza, že nie je 
zodpovedná za vymáhanie nekalých praktík 
v oblasti potravín.

Na môj podnet príslušné orgány Komisie potvr-
dili, že zodpovedným orgánom je ŠVPS a začali 
túto vec riešiť priamo so ŠVPS, ktorá musela 
nesprávne informácie upraviť a po minimálne 
6 rokoch neplnenia svojich povinností prevziať 
zodpovednosť za danú problematiku.

Centrálny register žiadateľov o priame 
poľnohospodárske platby - Keď SaS pred-
stavila návrh zriadiť centrálny register žiadostí 
o nájom pôdy a centrálny register žiadostí v PPA, 
kde by bol uvedený právny titul k pôde, ako list 

vlastníctva alebo nájomná zmluva, ministerka 
pôdohospodárstva G. Matečná bola proti a tie-
to riešenia boli podľa nej v absolútnom rozpore 
s legislatívou EÚ. To samozrejme nebola pravda. 
Uvedenú myšlienku som rozoberal i s Komisiou 

a napokon sa dostala aj do odporúčaní Eu-
rópskeho parlamentu pre Slovensko, po tom, 
ako našu krajinu opakovane navštívili delegácie 
europoslancov na prešetrenie vraždy novinára 
a podvodov s agrodotáciami na Slovensku.

Vzduch nám stále zamorujú uhoľné bane
Vzduch v Trenčianskom kraji je znečistený tak, ako 
málokde inde na Slovensku. Oxid siričitý zo spaľo-
vania fosílnych palív tam niekoľkonásobne presa-
huje priemerné hodnoty v kraji. Na vine sú jedni 
z najväčších znečisťovateľov v celej krajine – Hor-
nonitrianske bane Prievidza a Slovenské elektrárne. 
Bane napriek vypúšťaniu nebezpečných škodlivín 
a obrovskej neefektívnosti významne dotuje štát 

v rámci podpornej schémy na výrobu elektriny. 
Našťastie, kvôli  tlaku Únie budú pravdepodobne 
musieť v najbližších rokoch ťažbu ukončiť, avšak 
dovtedy si občania za každý rok ťažby priplatia 
ročne spolu viac ako 100 miliónov eur v koncovej 
cene elektriny.

Ukončenie dotácií Hornonitrianskym baniam 
Podával som opakovane podnety a informoval 

som Komisiu o plánovanej ťažbe a všetkých aspek-
toch tejto (nedovolenej) štátnej pomoci s cieľom 
urýchliť vyšetrovanie a rozhodnutie o ukončení ťaž-
by. Pre Komisiu je to však zjavne politická a veľmi 
citlivá téma a tak aspoň pristúpila k rokovaniam 
o transformácii regiónu s použitím eurofondov.

Stop podvodom s agrodotáciami

Boj za životné prostredie a nižšie ceny energií  

Kvalitné potraviny pre všetkých
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PodnikateľomObčanom

Stratená batožina pri leteckej preprave
Skupine siedmich Slovákov letiacich do Grónska nedoručila 
letecká spoločnosť batožinu pri prestupe na Islande. Následne 
si museli zaobstarať novú zimnú výbavu, ktorá bola vzhľadom 
k miestnej cenovej hladine veľmi drahá a vznikla im tak ško-
da, ktorú letecká spoločnosť odmietla uhradiť. Napriek 
pôvodnej neochote leteckej spoločnosti ich odškodniť sa 
po mojej intervencii podarilo zabezpečiť kontakt a vymôcť 
veľkú časť z požadovanej sumy.

Európske osvedčenie o dedičstve - slovensko-nemecký 
prípad
Nemecký vdovec po zosnulej slovenskej manželke sa nevedel 
v rámci dedičstva dostať k slovenským pozemkom zdedeným 
po jeho manželke v Nemecku. Zisťoval som situáciu tak 
na Slovensku, ako i v Nemecku. Nakoniec sa ukázalo, že 
Nemecko nesprávne uplatnilo európsky predpis o Európskom 
osvedčení o dedičstve. Na základe tejto intervencie potom 
Komisia začala rokovania s Nemeckom o potrebe zmeny ich 
národného predpisu.

Vymáhanie slovenského výživného v Írsku
Slovenky - matka a dcéra - sa približne 10 rokov nemohli domôcť 
výživného na dieťa od slovenského manžela, ktorý žije v Írsku 
a celú dobu odmietal platiť výživné priznané slovenskými súd-
mi. Po niekoľkých mesiacoch komunikácie s úradmi, súdmi, 
a pomoci pri príprave podaní sa podarilo zabezpečiť vydanie 
potrebných írskych rozhodnutí a dlžník už vyše roka výživné 
spláca.

Vedecká grantová agentúra ministerstva školstva (VEGA) 
Slovenský občan ma upozornil na nevýhodné a netrans- 
parentné pravidlá VEGA. A keď sa aj členovia komisií rozhodu-
júcich o pridelení prostriedkov VEGA môžu uchádzať o financo-
vanie z VEGA alebo byť súčasťou a garantom projektu zároveň. 
Jediné obmedzenie je, že pri rokovaní alebo hlasovaní musí 
dotknutý člen posudzovacej komisie opustiť miestnosť. Je 
zrejmé, že pokiaľ by všetci členovia komisie boli i garanti pro-
jektov, odsúhlasia si projekty navzájom a je z toho evidentný 
konflikt záujmov. Uvedenú situáciu som riešil od decembra 
2014, no napriek rozsiahlej argumentácii sa situácia nezme-
nila. Financovanie vedy na Slovensku je dlhodobo proble- 
matické a je potrebné na zlyhania poukazovať.

Premnoženie cikády, ktorá napáda vínnu révu
Pred niekoľkými rokmi sa vo vinárskych oblastiach na východ-
nom, južnom i západnom Slovensku rozšírila cikáda prenáša-
júca vírus napádajúci vínnu révu. Vírus je uvedený v smerni-
ci o ochranných opatreniach proti zavlečeniu organizmov 
škodlivých pre rastliny. Napriek výskytu nositeľa vírusu 
na Slovensku nezačala Slovenská republika podľa vi-
nohradníkov vo veci dostatočne konať. Pýtal som sa a upo- 
zornil som na tento problém európske inštitúcie a slovenské 
autority, pretože podľa vinohradníkov nebol na Slovensku ten-
to problém dostatočne komunikovaný. Zodpovedné slovenské 
orgány začali napokon po čase konať.

Pomoc rodinnej firme s talianskym daňovým úradom 
V novembri 2014 ma oslovila malá slovenská rodinná 
spoločnosť s tým, že v rámci kontroly týkajúcej sa vratky DPH 
im bola robená krížová kontrola. Vzhľadom na medzinárod-
né podnikanie boli vyžiadané informácie z daňových úradov 
viacerých členských štátov. Vratka DPH bola pre spoločnosť 
dôležitá a taliansky daňový úrad, napriek maximálnej trojme-
sačnej lehote podľa EÚ normy, na žiadosť slovenskej finančnej 
správy neodpovedal. Mojou snahou bolo preto sprostredkovať 
odpoveď talianskej strany. Po dopytovaní Komisie sa ukázalo, 
že Taliansko nedodržalo lehoty vyplývajúce z nariadenia o ad-
ministratívnej spolupráci a boji proti podvodom. Obrátil som sa 
preto priamo na talianske daňové orgány a do jedného týždňa 
po mojej intervencii mala slovenská finančná správa odpoveď 
potrebnú na to, aby pokračovala a ukončila daňové konanie, k 
čomu došlo krátko na to.

Osobitný odvod pre obchodné reťazce 
Návrh zákona o osobitnom odvode pre obchodné reťazce vo 
výške 2,5 % čistého obratu (nie zisku) pre supermarkety, ktorých 
aspoň 25% obratu pochádza z predaja potravín spotrebiteľovi 
nekonzultovala SR, ani poslanci NRSR, s Komisiou. Zákon je s 
najvyššou pravdepodobnosťou, aj s ohľadom na už ukončené 
obdobné konania voči dvom iným členským štátom, v rozpore 
s právom Únie. Aj na základe mojej obsiahlej komunikácie túto 
vec rieši Komisia. Týždeň po tom, ako som sa koncom marca 
2019 stretol s komisárkou pre hospodársku súťaž, Margrethe 
Vestager, Komisia pozastavila účinnosť slovenského zákona 
do ukončenia hĺbkového vyšetrovania.

Autorizácia chemikálií použitých pri výrobe
Obrátila sa na mňa spoločnosť, ktorá pracuje so špecifick-
ou chemikáliou, ktorej použitie je potrebné povoliť na úrovni 
Únie. Spoločnosť sa na mňa obrátila po požiadaní o autor-
izáciu ohľadom ďalšieho postupu. Poskytol som im vysvetlenie 
procesu a stavu ich žiadosti, vrátane konkrétnych kontaktov 
na zodpovedné slovenské orgány zapojené do procesu. Verím, 
že po preskúmaní žiadosti a po splnení všetkých náležitostí 
práva Únie sa spoločnosti podarí príslušnú autorizáciu získať 
na dostatočne dlhý čas tak, aby sa nemuseli obávať návratnos-
ti investícií do modernizácie výroby či technológií.

Zmena technickej normy pre kachliarov
Podľa niektorých výrobcov kachlí a krbov bola jedna z tech-
nických noriem potrebná pre ich prácu chybná a upozorňovali 
na to od roku 2013. Slovenská republika však odmietala chy-
bu priznať a až po mojej intervencii začiatkom roka 2017 na 
európskej úrovni sa „ľady pohli“ a došlo k úprave tejto  normy. 
Napriek tomu je stále technická norma náročná a na jej výpočet 
je potrebný spoplatnený softvér, čo nie je bežným štandardom 
v Únii. 

Bezpečnostný komponent do výťahov
Obrátil sa na mňa slovenský výrobca výťahov. V rámci skúšky 
pri spustení výťahu slovenský orgán okrem iného spochybnil 
bezpečnostné komponenty švédskeho výrobcu a výťah nemo-
hol byť uvedený do prevádzky. Opakovaná úradná skúška výťa-
hu iným kontrolným orgánom predmet spochybnenia nepot-
vrdila, no konania ohľadne urovnania situácie prebiehajú na 
Slovensku bezvýsledne už dva roky. Prípad som diskutoval s 
Komisiou a sprostredkoval som výrobcovi potrebné informácie 
o ďalšom postupe. Komunikácia s Komisou stále priebieha.

Pomoc občanom a podnikateľom na základe ich podnetov 

Podrobnejšie informácie o mojom pôsobení v Európskom parlamente môžete nájsť v elektronickej forme na stránke Európskeho parlamentu:
http://www.europarl.europa.eu/meps/sk/124928/RICHARD_SULIK/home.



EÚ je skvelý projekt, pretože nám posky-
tuje spoločný trh so štyrmi základnými 
slobodami – voľný pohyb tovarov, služieb, 
kapitálu a osôb. Avšak, ak chce byť tento 
projekt úspešný aj v budúcnosti, nutne po-
trebuje reformu.

Preto sme k 60. výročiu založenia EÚ 
predstavili reformné dielo a nazvali sme 
ho Manifest slovenského eurorealizmu. 
Manifest obsahuje 27 návrhov rozdele-
ných do 4 skupín – Právomoci EÚ, Roz-
počet, Peniaze, Bezpečnosť.

1/ Právomoci EÚ
Tam, kde nie sú nutné európske riešenia, 
musí byť plne rešpektovaná rozhodova-
cia právomoc členských štátov (takzvaná 
subsidiarita). Členské štáty majú samé 
rozhodovať v daňovej, migračnej, sociálnej 
aj hospodárskej politike. Zdravá konkuren-
cia štátov podporuje inováciu a umožňuje 
súťaž rôznych riešení naprieč EÚ, aby sa tie 
najlepšie presadili. Navrhujeme tiež vráte-
nie 13-tich európskych právomocí späť 
členským štátom. Menej účinnejších a jas-

Manifest - Zdravý rozum je najlepší recept
nejších európskych pravidiel bude možné aj 
lepšie a efektívnejšie vymáhať.

2/ Rozpočet
Ak sa časť právomocí vráti členským štátom, 
bude možné zoštíhliť bruselskú adminis-
tratívu. Ak budeme eurofondy používať 
len na verejné projekty, bude možné znížiť 
objem. Tiež navrhujeme postupné rušenie 
poľnohospodárskych dotácií, lebo likvidujú 
našich farmárov, ktorí dostanú značne me-
nej, ako ich západoeurópski kolegovia.
Financovanie rozpočtu EÚ má byť len od 
členských štátov, a preto sme proti tomu, aby 
EÚ vyberala svoje vlastné dane. Dôvod je ten, 
že demokratická legitimita pochádza len od 
členských štátov a len oni majú právo vybe- 
rať dane.
 
3/ Peniaze
Problémy eurozóny sa nikam nestratili, 
naopak, skutočné riešenie sa odložilo do 
budúcnosti. Dlhy sú dnes omnoho vyššie 
ako na začiatku krízy, rozdiel je ten, že veľkú 
časť z nich vykúpi Európska centrálna banka. 
Tomu sa hovorí aj „tlačenie peňazí“ a presne 

to je zakázané. Okrem toho, Pakt stability 
a rastu, ktorý má zabrániť nárastu dlhov, bol 
porušený viac ako 150-krát. Ak má eurozóna 
prežiť, musí si EÚ dôsledne vynucovať zod-
povedné hospodárenie členských štátov.

4/ Bezpečnosť
Spoločná vonkajšia hranica má význam 
len vtedy, ak je všade chránená rovnako 
a dôsledne.   Preto za základné riešenie mi-
gračnej krízy považujeme zabezpečenie von-
kajšej hranice Európskej únie a vytvorenie mi-
gračných táborov v nárazníkových zónach 
za hranicami EÚ. Azylová a migračná politi-
ka zároveň musí ostať suverénnym právom 
členských štátov. Nebudeme preto súhlasiť 
s akoukoľvek reformou tzv. Dublinského na-
riadenia, ktorá by obsahovala povinné pre-
rozdeľovacie kvóty medzi štátmi.

Európa aj Slovensko si zaslúžia premyslené 
reformy, aby EÚ bola kvalitne fungujúcim 
spoločenstvom slobodných a rovnocenných 
štátov. O tento postoj sa budú zasadzovať aj 
moji kolegovia, ak im dáte svoju dôveru.

1/ Francúzsko: kohút dusený na burgundskom víne 2/ Rumunsko: polievka so zeleninou 
a mäsovými knedličkami 3/ Nemecko: tradičná klobása z bravčového mäsa 4/ Česko: kyslá 
polievka s hríbami 5/ Spojené kráľovstvo: ryba vysmážaná v pivnom cestíčku so zemiakovou 
prílohou 6/ Španielsko: ryžový pokrm so zeleninou, mäsom, klobásou či morskými plodmi 7/ Bul-
harsko: pokrm z duseného baranieho mäsa, ryže a zeleniny 8/ Grécko: osviežujúci šalát z bieleho 
jogurtu, uhorky a cesnaku 9/ Maďarsko: tradičná rybacia polievka 10/ Dánsko: palacinky servíro-
vané s džemom alebo zmrzlinou 11/ Holandsko: hrachová polievka so zeleninou 12/ Švédsko: 
mäsové guličky podávané so zemiakovou kašou a brusnicovým džemom 13/ Poľsko: pokrm 
z nekysnutého cesta, plnený mäsom, kyslou kapustou alebo zemiakmi 14/ Chorvátsko: valčeky 
z mletého bravčového a hovädzieho mäsa, pripravované na grile 15/ Belgicko: sladké mriežko-
vané dobroty, podávané so šľahačkou, čokoládou alebo ovocím 16/ Rakúsko: pokrm z bravčového 
mäsa pripravovaný v trojobale 17/ Taliansko: ľahký kávový dezert z mascarpone a piškót 
18/ Slovensko: tradičný zemiakový pokrm podávaný s bryndzou alebo kapustou 19/ Cyprus: po-

lotvrdý syr z ovčieho a kozieho mlieka podávaný s melónom
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Kde ma môžete
zastihnúť ?

E-mail:
richard.sulik@europarl.europa.eu

richard@sulik.sk

Podnety občanov:
https://sulik.sk/kontaktny-formular/

Brusel
European Parliament

WIB05M025
60, rue Wiertz

B-1047 Bruxelles 
Tel: +32(0)2 28 45381

Štrasburg
Parlement européen

Bât. Louise Weiss T11067
1, avenue du Président Robert 

Schuman
CS 91024

Tel.: +33(0)388 1 75381 

Chutná tajnička

Sídlo strany SaS 
Liberálny dom
Priemyselná 8

821 09 Bratislava
Slovensko

Tel: +421 914 770 102


